
Zápis z jednání Školské rady dne  26. 3. 2019 
 

Přítomni: doc. Ing. Vít Penížek, Ph.D., Mgr. Drahomíra Raveane, Mgr. Jiří Kaplan, 
Mgr.Tomáš Rampír,  Jaroslav Hejnic, Jana Švédová, Dana Böhmová, 
 
Program jednání: 
1. Náměty a dotazy od rodičů předložené p. Hejnicem. 
2. Odpovědi na tyto dotazy. 
3. Příprava a schválení dotazníku pro rodiče o spokojenosti s naší školou 
     
 
Usnesení č. 2019/03/26-1 

Před konáním školské rady poslal p.Hejnic jejich členům  několik dotazů a námětů od 
rodičů.  Tyto dotazy se týkaly školní jídelny, odchodu dětí z libčické školy, motivace 
žáků, známkování a hodnocení. Paní ředitelka Mgr. D. Raveane a pan zástupce Mgr. 
Jiří Kaplan odpověděli na tyto dotazy. 

Jídelna 

 Motivace žáků 

 Jaké prostředky využívá škola k motivaci žáků získávat nové vědomosti? 
 
Praktické dovednosti pro život 

Jak škola vede žáky k tomu, aby se uměli ptát?  
Jakým způsobem škola vede žáky k tomu, aby dokázali jít funkčně za informací?  
Mají žáci možnost prezentovat svou vlastní práci a své myšlenky? Jestliže ano – jak 
a v jak& eacute;m rozsahu? 

Má škola nějaký funkční (ne formálně sepsaný) plán, jak tyto praktické dovednosti 
rozvíjet, nebo je toto plnění cílů plně v kompetenci jednotlivých učitelů? 

 

Známkování 
Jsou ve škole nastaveny standardy hodnocení, podle kterých se děti snadno 
orientuj& iacute;?   
Opírá se škola při běžném testování žáků o požadavky SCIO, se kterými se děti 
setkají při přijímacích zkouškách v pátých, sedmých a devatých třídách? (Myšleno při 
běžných písemkách a zkoušení?) 

Berou učitelé při známkování v potaz různé jedinečnosti svých žáků, nebo se 
známkuje jednotně? Jaký přínos škola spatřuje ve známkování dětí? 

 
 
Usnesení č. 2019/03/26-2 

Mluvíme za učitelský sbor, který se v jídelně stravuje - s výběrem a kvalitou jídel jsme 
spokojeni. Ne vždy ale všechno chutná všem. Bereme v potaz, že školní jídelna má 
své předpisy a musí plnit spotřební koš. Podněty a nápady jídelna vítá. 
 
Je právem rodičů zvolit si školu pro své dítě – jejich důvody mohou být různé. 
Dotazník u veřejnosti, kde neznáme vzorek populace, jejich vztah ke škole apod. je 
pro nás irelevantní a nebudeme se k němu vyjadřovat. 
Přístup k žákům je individuální, což je dáno i školským zákonem. K žákům se SVP 
přistupujeme podle doporučení z PPP, které je pravidelně konzultováno s rodiči a 
vyučujícími a podle aktuálních potřeb se upravuje. 



 
Otázka motivace je téma, které je celospolečenské a zabývají se jím různí odborníci. 
Taktéž otázka smysluplnosti učiva je tohoto druhu. I motivace je individuální, každého 
motivuje něco jiného. Nezdá se efektivní k ní přistupovat plošně podle teoretického 
návodu. Velkou roli hraje osobnost učitele a postoj rodičů ke škole. 
 
Co se týká dalších otázek (hodnocení, cíle výuky) – vše je popsáno podrobně ve 
Školním vzdělávacím plánu, který je veřejně dostupný a každý rodič se s ním může 
seznámit. Konkrétní otázky k ŠVP pak můžeme dále řešit, ne tyto obecné dotazy 
Podotýkáme však, že náplň učiva určuje MŠMT, není to libovůle škol. 
Přijímací zkoušky neprovádí společnost SCIO, ale CERMAT. Ano, na testování jsou 
žáci 9. ročníků připravováni. Rádi se budeme věnovat i přípravě žáků nižších ročníků, 
pokud nás rodiče včas informují, že chtějí zkusit přijímací zkoušky na víceleté 
gymnázium. S typem testových úloh se ve výuce běžně pracuje. 
 
Povaha třídních schůzek je na rozhodnutí konkrétního učitele – pokud má problém, 
který je třeba řešit hromadně, volí hromadnou schůzku. Pokud chce individuálně 
hovořit s rodiči, volí konzultace. Většinou jde o kombinaci obojího přístupu. Žáky 
z konzultací nikdo nevyčleňuje, mohou přijít také. Po zavedení této možnosti byla 
účast žáků hojná, časem zájem opadl. 
 
 
 
Usnesení č. 2019/03/26-3 
 
Členové ŠR se dohodli na sestavení dotazníku pro rodiče, kde se budou moci rodiče 
i žáci vyjádřit k naší škole. Tento dotazník bude anonymní. Na třídních schůzkách 
17.4. 2019 dostanou rodiče  veškeré informace o tomto dotazníku a bude možné ho 
samozřejmě vyplnit i elektronicky na webových stránkách naší školy. Vyplňovat a 
odevzdávat dotazníky můžou rodiče do 30. 4. 2019. Výsledky a vyhodnocení budou 
prodiskutovány na příští ŠR. 
 
 
 
 
Závěrečné informace 
 
Příští zasedání Školské rady je plánováno na 4. 6.  2019  v 17.15 hod. 
 
V Libčicích nad Vltavou 1.4. 2019          
 
                                                                          Zapsala: Jana Švédová 
                                                                           Ověřil: 
 

 

 


